
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 70

от редовно заседание, състояло се на 19.08.2002 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: доц. Георги Лозанов, доц. д-р  Маргарита Пешева,
 Мария Стефанова, Тома Иванов, Юлиана Тончева, Стефан Димитров

ОТСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, доц. д-р Лилия Райчева, Райчо Райков

                                                 ДНЕВЕН РЕД:

1. Провеждане  на  процедура  за  възлагане  на  малка  обществена  поръчка 
чрез пряко договаряне.

Начало  на  редовното  заседание  15,00  часа,  водено  от  доц.  Георги  Лозанов, 
протоколист-Татяна Даскалова.

ПО ТОЧКА ”ПЪРВА”

Доц.Лозанов припомни, че в определения срок за подаване на оферти не се е 
явил нито един кандидат. За това, за да се спази процедурата СЕМ се е събрал на 
това заседание с цел да се вземе решение да се удължи срока.

Тома Иванов каза, че не е сигурно дали удължаването на срока ще свърши 
работа. За това той се интересува какви са правните възможности да се променят 
някои  от  условията  на  конкурса.  Условията  за  заплащане  както  са  описани  са 
трудни за изпълнение от потенциалните изпълнители. Това е проблема, за да не 
постъпват  и  оферти.  30%  аванс  и  10%  внесена  гаранция,  така  остават  20%  за 
реализация на целия проект. Обикновено съотношението е обратното към 50%-60% 
е авансовото плащане. 

Доц.д-р Пешева попита защо са заложени 30%.
Тома Иванов отговори, че средствата са били така планирали за месеца. Той 

добави, че отдел “Правен” е предложил срока да се удължи с две седмици.  Без 
обаче да се променят условията на плащане едва ли ще постъпи ново предложение, 
уточни той. 

Спаска Янева увери, че за месец септември авансово ще могат да се платят и 
по-голям  процент  от  определената  сума  за  ремонт,  защото  парите  още  не  са 
заявени.  Тя  сподели  още,  че  в  набирателната  сметка  са  постъпили  300  лева 
гаранция от фирма “Принцес”, които в 16.24 часа са представили офертата си.
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Веселина Петрова уточни,  че за да се спази процедурата  за  възлагане на 
малка  обществена  поръчка  е  съставен  протокол,  че  до  определения  срок  на  15 
август до 16 часа не е постъпило нито едно предложение.

Тома Иванов каза, че при това положение срока се удължава и трябва да се 
приеме промяна от 60%-70% да е авансовото плащане.

Спаска  Янева  предложи 65% да  е  това  плащане  към фирмата,  която  ще 
започне ремонта на V-тия етаж.

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”

1.Доц.Лозанов запозна членовете на СЕМ с постъпило писмо от СД “Братя Бееви”–
Велинград, които искат отговор на молба за разглеждане на ефирно радио, която е 
резюлирана в СЕМ на 27.02.2002 г. СЕМ реши отдел “Правен” да подготви отговор 
на това писмо.

2.Доц.Лозанов представи писмо-отговор от Поля Станчева във връзка с искане на 
СЕМ  БНР  да  предостави  карта  на  разпространение  на  сигнала  на  програмите 
“Христо Ботев” и “Хоризонт”. Антон Зафиров трябва да предостави тази карта, се 
казва в писмото от Станчева.

3.Доц.Лозанов представи писмо, изпратено за сведение до СЕМ и КРС от “Старт 
ТВ”- Бургас. Те потвърждават своето желание да излъчват на честота с покритие за 
град Бургас и искат да им се издаде документ, за да използват тази честота. Това 
искане е след 24.08.2002, когато им изтича лицензията. 

В този смисъл доц.д-р Пешева попита дали предложението на Иво Атанасов 
да не се спират операторите, регистрирани по чл.14 е прието.

Веселина  Петрова  отговори,  че  това  предложение  е  на  първо  четене  в 
Парламента, така че е още не е влязло в сила и не е публикуван закона в Държавен 
вестник.  Преди да бъде пък публикуван президентът има законното право да го 
върне за преразглеждане.

Тома Иванов каза, че е правилно в публикациите в пресата  доц.д-р Пешева, 
както и Юлиана Тончев че са споделили, че това не е в компетенцията на СЕМ да 
отговаря за операторите, чиито срок на лицензиите изтича. 

Доц.д-р  Пешева  предложи  отдел  “Правен”  да  подготви  отговор  на  това 
писмо, в което да се цитира поправката.

4.Доц.д-р Пешева сподели, че СЕМ ще се окаже в края на ноември в хипотеза на 
струпване на конкурси.  Тя увери, че отдел “Правен” ще подготви докладна,  как 
стои въпроса с откритите процедури от ВАС, далекосъобщителние и другите за 
които СЕМе подал искания, както и отговора на КРС за Бургас, Сопот и Казанлък.  
Ако стратегията  се  приеме  в  края  на  ноември може да  се  струпат  15  конкурса 
наведнъж.  Тя  лично  предложи  на  СЕМ  отдел  “Правен”  да  подготви  документ, 
който да се изпрати до Медийната комисия, до Герджиков и до Президента. Трябва 
да се знае, че медийната регулация е изправена пред един много сериозен проблем-
струпването  на  повече  от  15  конкурса  за  радио  и  телевизионна  дейност.  СЕМ 
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трябва  едновременно  да  ги  проведе  тези  конкурси,  добави  председателката  на 
Съвета.

Тома  Иванов  предупреди,  че  с  тези  писма  СЕМ  трябва  да  е  много 
внимателен.

Доц.Лозанов  допълни,  че  нищо  не  може  ново  да  се  очаква,  защото 
законовите срокове са определени и няма да се променят. 

Тома  Иванов изказа  опасение  да  не  се  направи  констатация,  че  СЕМ не 
може да се справи с работата си.

Доц.д-р Пешева уточни, че докладната е поне за това да знае СЕМ, какво го 
очаква в края на ноември.

Тома Иванов добави, че закона казва, че в тримесечен срок СЕМ трябва да 
представи  стратегия.  В  закона  не  е  упоменато,  дали  тази  стратегия  ще  бъде 
одобрена и кога.

Доц.д-р Пешева увери, че целта на докладната от отдел “Правен” е ясно да 
се види, какво го очаква Съвета след приемане на стратегията. 

Тома Иванов каза в тази връзка, че има статия в “Капитал” от Добри Добрев, 
което  е  много  попътно  на  нещата,  които  доц.д-р  Пешева  е  споделила  и  много 
професионално е написана. Стратегията трябва да е в такъв смисъл, добави Иванов.

Доц.д-р Пешева се заинтересува относно приемането на новите бюджети за 
предстоящата година.

 Тома  Иванов  припомни,  че  е  изпратено  писмо,  подготвено  от  него  и 
доц.Лозанов. В него е споменато,  че бюджетите трябва да бъдат съобразени със 
ЗРТ и с лицензиите на радиото и телевизията и е спомена въпроса и за тарифите.

Доц.д-р  Пешева  се  заинтересува  има  ли  обратна  реакция  от  писмото  за 
тарифата.

 Мария Стефанова каза, че трябва на място в Министерски съвет да се вземе 
входящ номер.

5.Доц.д-р Пешева предложи въпреки, че в този месец ще има Интернет Форум, ако 
СЕМ не възразява да инициира среща с неправителствените организации. Между 
15 август и 15 септември може да се организира тази среща, добави тя.

Доц.Лозанов  каза,  че  по-скоро  самия  Съвет  трябва  да  поработи  върху 
стратегията.

Тома Иванов сподели, че е добре да се осъществи среща с КРС. С тях може 
СЕМ да се срещне и преди да има визия по въпроса,  защото те са съавтори на 
Съвета по стратегията.

Доц.д-р  Пешева  каза,  че  е  възложила  на  Караиванов  да  направи  медиен 
профил за  радиостанциите  за  всичките  28  области.  В  смисъл  във  всяка  област, 
колко радиостанции работят и с какви формати функционират.

Доц.Лозанов напомни, че тази справка я има в отдел “Лицензии”,  защото 
НСРТ е изготвял такива карти за всеки един град.

Доц.д-р Пешева сподели, че е важно СЕМ да разполага с цялата медийна 
топография. Все пак, добави тя се очертават три проблема. Единият е дали СЕМ и 
КРС ще пледират за второ национално частно радио и за втора национална частна 
телевизия.  Вторият  проблем  е  свързан  с  регионалните  станции,  а  третия  с 
граничните региони.  Въпросът с  последните  е  около това,  дали ще има ефирни 
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радио и телевизионни станции или ще се акцентира върху кабелната  телевизия. 
Важно е медийно да бъдат обезпечени границите. Дали в стратегията ще се заложи 
за  развитието  на  ефирното  радио  и  телевизия  по  границата  или  обратното  за 
развитие  на  кабелния  бизнес,  който  се  издържа  с  абонатни  такси  предимно  е 
въпрос, който ще се реши по-късно. 

Тома Иванов каза,  че  е  добре  да  се  ползва  стратегия,  която  е  приета  от 
сегашния  Парламент,  за  да  се  види  формата.  Относно  съдържанието  трябва  да 
влязат  всички принципни позиции,  а  не да се  влиза в  конкретика.  Това мнение 
споделят и Милена Милотинова и Медийната комисия.

Доц.д-р Пешева предложи СЕМ да се обърне към големите социологически 
агенции, за да  предоставят безплатно на Съвета информация. Това е в интерес и на 
тяхната работа, и на развитието на медийния пазар. 

Тома  Иванов  напомни,  че  в  “Медия  свят”  непрекъснато  се  публикува 
състоянието на телевизионния и радио- пазар у нас.

Доц.д-р  Пшева  попита,  дали  ще  е  необходим  икономически  профил  на 
областите, дали не трябва да се изиска информация от икономическия институт на 
БАН.

Тома Иванов каза, че това е много специфична материя. По- необходима е 
информацията от “Медия свят” относно пазарните дялове и рекламния потенциал.

Доц.д-р Пешева каза,  че все пак “Медия свят” е  малък сегмент от целия 
маркетингов дял на изследвания, които са много обширни.

Юлиана Тончева предложи да се поръча на база на изследвания с които се 
разполага да се направи по-специфичен  анализ по темата. 

Доц.Лозанов  добави,  че  когато  се  правят  конкурси  в  регионите  много  е 
важно изследването на аудиторията.

Доц.д-р  Пешева  уточни,  че  това  е  важно  и  за  стратегията.  Все  пак 
конкурсите ще следват изискванията записани в стратегията.

Тома Иванов отново се върна на важните изисквания за стратегията. Едно от 
тях е дали има потенциал този пазар за още една ефирна телевизия и още едно 
национално частно радио. 

6.Веселина Петрова информира Съвета с постъпила жалба от Нова телевизия по 
дело във връзка с далекосъобщителна лицензия. Тя сподели, че е постъпила и друга 
жалба  от  Косьо  Стефанов,  който  твърди  че  му  е  отказан  запис  на  излъчено 
предаване по радио “Мелодия” в Силистра. СЕМ реши да се изискат касети от това 
радио, за да може да се направи мониторинг и да се отговори.

Петрова запозна присъстващите членове на СЕМ с писмо от Министерство 
на Културата в което се изисква становище от СЕМ по резолюция на Съвета на 
Европейския съюз. СЕМ реши Мария Стефанова и Юлиана Тончева да подготвят 
писмото след като отдел “Правен” представи своето становище по него. 

Край на заседанието 16 часа. Следващо заседание, насрочено за 26.08.2002 г.
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Приложени документи към Протокол № 70:

1. Докладна записка от Анна Лазарова с вх.№ 18-06-169 от 19.08.2002 г. и 
проект за решение с № 15-00-128

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева                    ..........              Доц. Георги Лозанов  .............

Доц.д-р Лилия Райчева       ...........              Мария Стефанова      ..............

Райчо Райков                        ...........               Стефан Димитров     ..............

Тома Иванов                        ............               Юлиана Тончева       ..............

Доц.д-р Маргарита Пешева ..........

Председател
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